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DIENAS 
TĒMA

Projektu finansē Mediju atbalsta fonds no Latvijas valsts budžeta līdzekļiem. 
Par publikāciju saturu atbild SIA “Kurzemes Vārds”.

Marina – 
pensionāre: 

– Es taupītu, 
ja dzīvoklī 
radiatoriem būtu 
skaitītāji, bet 
man to nav. Kāds 

rēķins atnāk, par to maksāju. Man 
gribētos, lai dzīvoklis būtu siltāks 
nekā tagad. Māja ir siltināta, bet no 
tā nav nekāda labuma.

Ieva 
Mežkovska-
Gorlova – 
pastniece: 

– Dzīvoju 
dzīvoklī ar malkas 
apkuri, un tas dod 

iespēju variēt. Reizēm taupām, 
reizēm nē. Kad lielāki mīnusi, 
krāsni kurinām vairāk. Jāatzīst, 
ka elektrību taupu daudz vairāk. 
Malka ir sagādāta un palikusi 
vēl no iepriekšējiem gadiem. 
Malku samiksējam ar dažādiem 

atgriezumiem un kurinām. Tā 
noteikti nav, ka malka tiek tērēta, 
vajag vai nevajag.   

Ludmila – 
liepājniece:

– Dzīvoklī uz 
radiatoriem ir 
skaitītāji. Siltumu 
regulēju, jo vīram 
istabā vajag 

vairāk siltuma nekā man. Nav tā, 
ka katru dienu regulēju siltuma 
padevi, lai būtu lētāk. Kad tiešām 
salst, tad uzgriežu uz 3. Jādzīvo ar 
komfortu, cik nu atvēlēts. Naudu 
kapā tāpat līdzi neviens nepaņems. 
Dzīve ir viena.   

Anna – 
liepājniece:

– Mēs 
ekonomējam, 
jo dzīvoklī ir 
gan centrālā 
apkure, gan kamīns. Kad ir auksti, 

papildus iekurinu kamīnu, kas 
tomēr sanāk lētāk. Kurinām ar 
nopirktajām briketēm. Centrālā 
apkure noregulēta tā, lai silda tikai 
mazliet. Visu esmu sarēķinājusi, 
un ekonomija sanāk. Mums ļoti 
paveicies, ka papildus vēl ir kamīns!

Dāvis 
Gūtmanis – 
interešu pulciņa 
audzinātājs:   

– Sildāmies 
ar malkas katlu. 
Malku esmu pats 
sagādājis, kas sanāk lētāk nekā to 
pirkt. Kurinu tik, cik nepieciešams, 
īpaši netaupot. Nav tādas 
vajadzības. Papildus vēl nopirku 
briketes. Mājās temperatūra nekad 
nav zemāka par 20 grādiem. No 
vienas puses, kurināmo varētu 
taupīt, bet, no otras, – tas šobrīd 
nav nepieciešams.

DAIGA LUTERE
EGONA ZĪVERTA FOTO 

ES DOMĀJU TĀ: VAI TAUPĀT UZ APKURI?

l AGRITA MANIŅA
l LIENA RIMKUS

Vasaras izskaņā iedzīvo-
tāji bažīgi prātoja, vai jaunās 
apkures sezonas rēķini šogad 
būs zemāki nekā pērn, jo tā 
tika solīts, tomēr ne visus 
tie iepriecina. Apsaimnieko-
tāji min, ka mūsu pusē lieli 
parādi pagaidām neveidojo-
ties. Par to gan esot pārag-
ri spriest, jo saņemti vien 
pāris rēķini. Kamēr vienus 
maksājumu apjoms satrauc, 
citi meklē risinājumus, lai 
ekonomētu. Novada ļaudis 
priecājas par iespēju kurināt 
krāsnis pašu spēkiem.

 Cena šķiet samērīga
“Kad paskatos savā apkures 

rēķinā, liekas, ka centrālās apku
res cenas ir adekvātas. Tiesa gan, 
mājas siltinātas,” vērtē aizput
nieks Mārtiņš Sants. Viņš dzīvo 
tā saucamajā PMK rajonā, kur 
atrodas piecas daudzdzīvokļu 
mājas, tās apkurina SIA “Aizpu
tes nami”. “Man ir tipveida div
istabu dzīvoklis. Kā pietrūkst? 
Gribas, lai katram dzīvoklim 
būtu savs siltuma skaitītājs, bet 
šobrīd tā nav. Ieejot trepju telpā, 
redzu pielīmētu lapiņu, ka mūsu 
mājai ir, piemēram, tāds un tāds 
parāds par patērēto siltumener
ģiju, jo ne visi samaksājuši. Es 
esmu par visu norēķinājies, bet 
kāds parādu iekrāj ļaunprātīgi, 
kāds varbūt nevar samaksāt; 
rocība katram citādāka.”

Jaunais vīrietis domā, ka 
“Aizputes namiem” būtu vieglāk 
strādāt, ja katrā dzīvoklī atras
tos savs skaitītājs un iemītnieki 
varētu apkuri regulēt pa savam. 

“Man ir arī īpašums siltinā
tā mājā, kur atsevišķs apkures 
skaitītājs. To pieregulēju, kā gri
bu, pats atbildīgs par siltumu 
un rēķinu,” viņš min atšķirību. 
“Neesmu ne nabadzīgākais, ne 
turīgākais aizputnieks, nejūtu, 
ka cenas par siltumu Aizputē 
būtu ļoti augstas un neadekvā
tas. Zinu, ka vietējie pensionāri 
mani varētu norāt – ko es runā
jot, ka neesot dārgi! Viņi izjūt 
citādi.”

Iespējams, arī tad, ja būtu 
katram savs siltuma skaitītājs, 
mājai kopumā rastos siltuma 
zudumi, kas jāapmaksā kopīgi, 
summu izdalot uz dzīvokļiem.  
“Ja ir gara siltumtrase, tad tā var 
notikt, taču atkarīgs, kur atrodas 
skaitītājs un kurā posmā zudums 
radies. Man PMK katlumāja diez
gan tuvu,” Mārtiņš stāsta, taču 
nezina, kādu kurināmo izmanto. 
“Rudenī redzēju, ka pa skursteni 
nāk oranži dūmi... Kurināmais 
man nav svarīgs, siltums mājās 

ienāk, apkure laikus ieslēgta, 
cena nešķiet liela.”

SIA “Aizputes nami” siltum
piegādes struktūras vadītājs 
Modris Lamberts informē, ka 
šobrīd Aizputē siltumenerģijas 
tarifs ir 88,41 eiro par megavat
sundu. Pilsētas mājas, kuras šī 
uzņēmuma pārziņā, apkurina 
viena katlumāja ar šķeldu.

Katram sava krāsns
Iveta Ķudule dzīvo Bunkas 

pagasta Krotes ciemā, daudzdzī
vokļu mājā. Tās iedzīvotāji sildās, 
kā kurš māk. 

“Manā dzīvoklī bija plīts uz 
metāla kājām, un mēs savulaik, 
kad sākām tur dzīvot, piemū
rējām klāt mūrīti, tāda mums 
apkure. Citi sev ievilkuši savu 
centrālo apkuri. Katrs, kā mā
cējis, kādu risinājumu atradis, 
tā izdarījis,” kroteniece stāsta, 
ka dūmi plūst pa skursteni, kas 
mājā ir kopš pirmsākuma.

Malka pie mājas redzama, 
bet tā gluži nav, ka grēdās. Iedzī
votājiem jau sen uzbūvēti mal
kas šķūnīši. “Katrs sagādā vai nu 
briketes vai malku, un tie, kuri 
domā uz priekšu, arī sakrāvuši 
malkas kaudzes ārā. Nevar jau 
šķūnītī salikt, cik vajag,” Iveta 
turpina. “Mūsu pagastā ir mājas 
ar centralizēto apkuri. Krotē tā 
palikusi skolā, ēdnīcā, bibliotē
kā. Kādreiz arī mūsu māja bija 
pievienota, bet, kad pajhozi bei
dzās, cilvēkiem nebija naudas, lai 
varētu kurinātāju algot, un tad 
māja no centrālās apkures atgāja 
nost. Ir vēl viena daudzdzīvokļu 
māja Krotē, arī tur kurina iedzī
votāji paši.”

Pagasta centrā Bunkā ir 
daudzdzīvokļu māja ar centrā
lo apkuri, bet tai kurtuve pašā 
mājā, pagrabā. Siltumapgādi 
nodrošina SIA “Priekules nami”, 
uzņēmums algo kurinātājus un 
arī apsaimnieko ēku. Kurina ar 
malku, ko centralizēti iepērk. 
Tarifs, saka I. Ķudule, diezgan 
augsts – tāpat kā pilsētā. Siltu
mu ietaupīt nesanāk, jo mājas 
nav energoefektīvas, radiatori 
nav regulējami.

Malka lētāka
“Priekules nami” nodrošina 

ar siltumu aptuveni 180 māju 
Gramzdā, Kalētos, Bunkā, Prie
kulē, Vaiņodē. Uzņēmuma tehnis
kais direktors Rims Mickus stās
ta: “Lielajās katlumājās kurina ar 
malku, bet divās mazās, lokālās, 
kas ierīkotas daudzdzīvokļu ēkās 
Vaiņodē, ir granulu apkures katli.”

Pagājušajā gadā spēkā bija 
tarifs 120,48 eiro bez PVN par 
kilovatstundu, šogad – 113,37 
eiro. Samazinājumu devis mal
kas cenas kritums, kas no 80 eiro 

Rudenī Liepājā atklāja jauno šķeldas 
katlumāju. Jaunā būve aizstāj divas 
iepriekšējās katlumājas, kurās 
par kurināmo izmantoja gāzi. 
Tas ļāva šo apkures sezonu Liepājā 
sākt ar zemāku tarifu nekā pērn.
ĢIRTA GERTSONA FOTO

Sildās, kā nu kurš māk.  Lēts prieks tas nav!

kubikmetrā pērn nokritās uz ap
tuveni 60 eiro šogad. R. Mickus 
paskaidro, ka ievērojami maksu 
nevarēja pazemināt, jo jāpalielina 
algas strādājošajiem un kāpu
si elektrības cena, kā arī citas 
izmaksas. Pagājušajā gadā tur
klāt bija malkas deficīts. Daudz 
koksnes veda uz ostām, pārdeva 

ārzemniekiem, tostarp uz šķeldas 
ražotnēm Lietuvā. “Kā jau brīvā 
tirgū – kas maksāja vairāk, tam 
arī pārdeva; kāpēc novadam tir
got par mazākām cenām?” reto
riski jautā tehniskais direktors. 
Šogad situācija izmainījās par 
labu vietējiem malkas patērē
tājiem.

1. janvārī tarifs  
nemainīsies

SIA “Grobiņas namserviss” 
27. septembrī iesniedza Sabied
risko pakalpojumu regulēšanas 
komisijai (SPRK) siltumenerģi
jas apgādes pakalpojumu tarifa 
projektu.                                     >>


